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Úvod 
Proděkan pro vědu přivítal přítomné a poděkoval jim za čas věnovaný doktorskému studiu na 
FPH. 
Několik členů oborových rad dorazilo s drobným zpožděním, ale všechny komise byly 
usnášení schopné (viz prezenční listina).  
 

1) Pravidla pro psaní dizertačních prací 
Doc. Hudík přednesl návrh na úpravu a zpřesnění podílu autorství u disertačních prací 
doktorandů. 
 
Původní znění (dle rozhodnutí OR z 1.11.2023 platné do 31.12.2025): 
Disertační práce musí dle zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, § 47 obsahovat 
původní a uveřejněné výsledky nebo výsledky přijaté k uveřejnění. Za disertační práci může 
být uznán i soubor minimálně 3 spolu souvisejících vědeckých článků k danému tématu již 
uveřejněných nebo přijatých do tisku v recenzovaných časopisech evidovaných v Social 
Science Citation Index nebo SCOPUS, který student opatří uceleným úvodem do problematiky 
a sjednocujícím komentářem. Student musí být jediným autorem alespoň jednoho z těchto 
článků (školitel jako spoluautor se nezapočítává do autorských podílů, např. stále by se 
jednalo o článek jediného autora, pokud student publikuje článek společně se svým 
školitelem). Zároveň součet autorských podílů musí být roven alespoň 3. Pokud některé 
články ještě nebyly publikovány, ale byly již přijaty k tisku, musí doktorand před odevzdáním 
disertační práce k obhajobě doložit u takových článků přijetí k tisku. 
 
Od 9.6.2023:  
Na základě stanoviska Oborové rady z 09. 06. 2023 platí od ZS 2023/2024 toto ustanovení: 
Disertační práce musí obsahovat původní a uveřejněné výsledky nebo výsledky přijaté k 
uveřejnění. 
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Za disertační práci může být uznán soubor minimálně tří spolu souvisejících vědeckých 
článků, které jsou významným přínosem v oblasti studia a student/ka je jejich hlavním 
autorem/autorkou. Taková disertační práce musí obsahovat sjednocující komentář. 
 
Z diskuse vyplynul návrh, aby na webu FPH v FAQ byl ještě upřesněn podíl autorství 
v jednotlivých článcích, aby doktorandi i školitelé měli jasnou a ucelenou informaci, jak má 
doktorská disertační práce vypadat.  
 
V FAQ bude nově uvedeno: 
Na základě stanoviska Oborové rady z 01. 11. 2023 platí od LS 2023/2024 toto ustanovení: 
Disertační práce musí obsahovat původní a uveřejněné výsledky nebo výsledky přijaté k 
uveřejnění. U těchto výsledků musí být studující hlavním autorem/autorkou. 
Za disertační práci může být uznán soubor minimálně tří spolu souvisejících vědeckých 
článků, které jsou významným přínosem v oblasti studia a student/ka je jejich hlavním 
autorem/autorkou. Alespoň jeden z těchto článků musí být uveřejněn nebo přijat k 
uveřejnění. Taková disertační práce musí obsahovat sjednocující komentář. 
Disertační práce má obvykle rozsah 120–150 normostran (bez příloh).  

 
POZOR na postup a zveřejnění dis. prací v případě, že se jedná o soubor uveřejněných 
kvalitních vědeckých článků se sjednocujícím komentářem  SZŘ čl.31 
 
Závěr: 
Všichni přítomní vyjádřili souhlas s výše uvedeným zněním. Dále dle rozhodnutí oborových 
rad bude po dobu dvou let platit tzv. přechodné období a doktorandi si mohou vybrat, zda se 
budou řídit původními pokyny (platné do 31.12.2025) anebo nově stanovenými (platné od 
1.12.2023). 
 

2) Pravidla pro uznávání konferencí pro státní doktorskou zkoušku 
 

Doc. Hudík přednesl návrh na úpravu nutné publikační činnosti pro přihlášení ke státní 
doktorské zkoušce (dále jen SDZ). 
Problém spočívá ve zmíněném sborníku příspěvků. Doktorandi se mnohdy aktivně účastní 
konferencí s tzv. fulltextem, ale pořadatelé sborník z konference nevydávají. Doktorand pak 
do databáze zadá abstrakt ve sborníku, a to se jeví jako nedostatečná publikační činnost pro 
SDZ. Proděkan posuzuje tyto záznamy jednotlivě a vydává stanovisko nejen k přiděleným 
bodům ale i souhlas s přihlášením na SDZ. 
K této problematice proběhla široká diskuse a jejím závěrem bylo, že není nutné nyní 
upravovat aktuální Opatření děkana, pouze stačí následující reformulace textu v FAQ:  
 
Dle Standardu doktoranda je povinností druhého ročníku úspěšné absolvování doktorské 
státní zkoušky. Pro připuštění k státní doktorské zkoušce musí mít doktorand prokazatelnou 
publikační činnost buď formou článku v recenzovaném periodiku nebo formou příspěvku (s 
plným článkem, nestačí abstrakt) na světové prestižní vědecké konferenci, případně ve 
sborníku z vědecké konference indexovaném v databázi Scopus/WoS. 
 
Studenti a školitelé budou informováni, aby nedocházelo k mylnému výkladu podmínek 
nutných pro přihlášení k SDZ. 

https://www.vse.cz/predpisy/studijni-a-zkusebni-rad-vysoke-skoly-ekonomicke-v-praze-platny-pro-studenty-zapsane-ke-studiu-od-akademickeho-roku-2019-2020-a-pozdeji-3/
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Závěr: 
Všichni přítomní vyjádřili souhlas s výše uvedeným stanoviskem. 
 

3) Úprava formulací ve standardu doktoranda 
 

Doc. Hudík přednesl návrh zpřesnění nebo úpravu aktuálního Opatření děkana. Doktorandi 
mají nejasno ohledně povinnosti publikovat recenzovaný vědecký článek v časopise 
registrovaném v databázi Scopus nebo SSCI a povinnosti získat 50 bodů. 
 
Povinnost publikovat recenzovaný vědecký článek nestanovuje požadavky na počet 
spoluautorů. Publikace článku se tedy promítne do bodů v závislosti na počtu spoluautorů.  
 
Z diskuse vyplynulo, že v FAQ bude tato informace vysvětlena detailněji.  

 
Dále je v Opatření děkana uvedeno, že články by musí být v oboru FPH. Nyní bude v FAQ 
upřesněno, že články musí být v některým z oborů, ke kterým se VŠE přihlásila jako 
k oborové příslušnosti. Tento požadavek se týká všech článků, za které studenti mohou získat 
body. 
Závěr: 
Všichni přítomní vyjádřili souhlas s výše uvedeným stanoviskem. 

  

4) Hodnotící zprávy 
 

Oborovým radám byly předány všechny tři hodnotící zprávy (2022-2023) včetně Výsledků 
šetření doktorandů VŠE 2023. 
Závěr: 
Přítomní vzali na vědomí všechny Hodnotící zprávy a schválili jejich znění. Zprávy jsou 
nezveřejněnou přílohou zápisu 
 

5)  Různé 
 
Oborová rada projednala převažující množství prací psaných v anglickém jazyce v českém 
programu. Vzhledem k tomu, že disertační práce má přímou souvislost s publikační činností 
doktoranda, která se soustředí především na zahraniční periodika, a tedy musí být 
v anglickém jazyce, většina doktorandů pak volí angličtinu i pro svou disertační práci, kde se 
vyskytují mimo jiné i publikované vědecké závěry.  
Byl projednán návrh, aby se jazyk disertační práce schvaloval již s ISP (individuálním 
studijním plánem) doktoranda, ale přítomní se shodli na tom, že preferovaný způsob je stále 
podání žádosti přes systém InSIS.  

 
V rámci diskuse byl projednán připravovaný Standard školitele. Podrobné informace budou 
v nejbližším možném termínu odeslány členům OR. V textu je např. nárok doktoranda  
na 40hod. konzultace ročně a je konkretizována odpovědnost školitele.  
Dále byly projednány připravované kurzy na univerzitní úrovní napříč školou. Během příštích 
let bude nutné připravit reakreditaci doktorských programů a bude snaha, aby některé 
předměty byly celoškolské. Mezi hlavní důvody patří zefektivnění výuky, mezifakultní 
setkávání a interdisciplinární spolupráce doktorandů. 
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Proděkan navrhl v budoucnu přejít v rámci doktorského studia také na ECTS kreditní systém 
a přítomní členové vyjádřili souhlas s tímto návrhem, protože je to i základ pro 
internacionalizaci. 
Prof. Machková dále komentovala web EIASM (EDEN) a doplnila, že rektorát bude na 
maximální možné úrovní od roku 2024 finančně podporovat účast na těchto kurzech. 
 
Zapsala dne 01. 11.2023 Ing. Blanka Helclová. 
 
 
 
 
 
Schválil: ________________________ 
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_________________________ 
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